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Geachte heer Bückmann, 

Hartelijk bedankt voor het advies van de Adviesraad sociaal domein inzake de Lokale Inclusie 
Agenda (LIA). Wij zijn blij dat de Adviesraad expliciet waardering uitspreekt voor acht 
concrete punten uit de LIA. Daarnaast waarderen wij het zeer dat de Adviesraad ook 
voorstander is van een inclusief Capelle, waarin iedereen die dat wil kan meedoen aan de 
samenleving. Wij constateren daarmee dat onze visie op een inclusief Capelle op hoofdlijnen 
overeenkomt met de inzichten van de Adviesraad sociaal domein. 

Daarnaast vraagt uw adviesraad aandacht voor twaalf punten uit de LIA. Punt zeven is hierbij 
opgesplitst in vijf subonderdelen. Wij geven hierna per punt een reactie. 

1. Deze LIA past in de geest van het huidige collegewerkprogramma 2018-2022. Nu er op 
dit moment wordt onderhandeld over de nieuwe samenstelling van het College hopen wij 
dat het thema inclusie ook in de nieuwe samenstelling geborgd kan worden. 

Reactie: Wij hopen dit ook en hebben er vertrouwen in dat het thema inclusie ook in het 
komende collegewerkprogramma wordt opgenomen. Vaststelling van de LIA in ons 
huidige college draagt bij aan de borging. 

2. Het doel is om van Capelle aan den IJssel een inclusieve gemeente te maken. Onze 
vraag is hoe dit gemeten gaat worden? Hoe wordt bepaald dat de gemeente inclusief is, 
en welke criteria worden hiervoor gebruikt? 

Reactie: In de Lokale Inclusie Agenda wordt benadrukt dat (de mate van) inclusie afhangt 
van de subjectieve beleving van mensen. Met andere woorden: Of mensen kunnen 
meedoen en erbij horen, hangt samen met hoe zij het ervaren. Daardoor gaan wij ervan 
uit dat een meting naar inclusie hele verschillende, wijd uiteenlopende antwoorden 
oplevert. Niettemin is het nuttig inclusie langs de lat van de VNG-omgevingen in de LIA te 
leggen. 

Wilt u bij beantwoording het kenmerk vermelden. 
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Wij zullen dit meenemen in een evaluatie op de LIA in de zomer van 2023. Daarnaast 
zullen wij een aantal vragen over inclusie, meedoen en erbij horen meenemen in de 
volgende Capelse bewonersenquête. 

3. Naast het uitgangspunt 'Wat goed gaat behouden we en versterken we', zouden wij 
graag terugzien dat er ook ruimte is voor het realiseren van nieuwe ideeën. 

Reactie: Wij zijn het met deze zienswijze eens. Voor het creëren en ontwikkelen van 
nieuwe ideeën uit de samenleving spelen bestaande overlegstructuren en initiatieven 
zoals de wijkplatforms, thema-groepen, het Denk en Doe Meel-fonds en MaakCapelle al 
een initiërende, faciliterende en ondersteunende rol. De gemeente bekijkt per initiatief 
welke rol zij kan vervullen. 

4. Het daadwerkelijk benoemen van een inclusie ambassadeur, zoals benoemd in de 
aanbevelingen. 

Reactie: Wij nemen de ambitie om een aanspreekpunt Inclusie binnen de organisatie aan 
te stellen over. De ambassadeur speelt een aanjagende rol spelen in het levend houden 
van de aandacht voor het onderwerp inclusie. 

5. Bij de activiteiten onder de omgeving 'Verkeer & Mobiliteit' staat de Maxmobiel genoemd, 
deze is voor het vervoeren van passagiers met hun boodschappen niet altijd geschikt. Is 
het een mogelijkheid dat deze dienst Capelle-breed uitgerold kan worden met 
ondersteuning vanuit de gemeente? Zodat er gebruik kan worden gemaakt van ruimere 
elektrische voertuigen? 

Reactie: De mogelijkheid tot uitvoering van dit punt zal nader worden verkend door de 
gemeentelijke organisatie, waar mogelijk in samenwerking met maatschappelijke 
partners. 

6. Ook wordt bij de omgeving 'Verkeer & Mobiliteit' het verbeteren van de fietsinfrastructuur 
beschreven. Wij willen u adviseren hiervoor een samenwerking aan te gaan met de 
Fietsersbond. 

Reactie: Verkeerskundigen van Stadsontwikkeling en Stadsbeheer hebben een 
samenwerking met de Fietsersbond. Er vindt periodiek overleg plaatst met een 
plaatselijke afvaardiging van de fietsersbond. 

7. A. Het geven van bekendheid aan de mogelijkheden om de belemmeringen in de 
publieke ruimte te melden, waarna herstel/opheffing van de belemmeringen spoedig zal 
volgen. 

Reactie: Wij wijzen erop dat de mogelijkheid bestaat een 'Melding Openbare Ruimte' te 
doen. Dit is mogelijk via de website, maar ook via de telefoon. De gemeentelijke 
organisatie bekijkt de aanbeveling hier meer bekendheid aan te geven. 

B. De bewustwording op de belemmering van looproutes bij horecagebieden te vergroten 
en een vrije doorgang, van tenminste 1,5 meter, te handhaven. 

Reactie: Wij erkennen het belang van bewustwording rondom looproutes en vrije 
doorgang en willen hierop inzetten in gesprekken met Capelse horecaondernemers. Ook 
wordt het thema onder de aandacht gebracht bij de afdeling Handhaving. Het blijft 
belangrijk hierover in gesprek te blijven met elkaar. 

C. Het instellen van ruime rookvrije zones bij de in- en uitgangen van winkelcentra en 
horeca. 
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D. Het opzetten van een publiekscampagne ter bewustwording van overlast door 
houtstook in de bebouwde omgeving; propageer schoorsteenfilters; stimuleer uitstoot 
arm/vrij vervoer; sluit aan bij het Schone Lucht Akkoord en handel hiernaar. 
Gecombineerde reactie punt C en D: Deze punten worden niet overgenomen in het kader 
van de LIA. Naar onze mening passen beleid, regelgeving en uitvoering rondom roken en 
luchtkwaliteit beter bij onder andere het gezondheidsbeleid en Handhaving dan bij de 
Lokale Inclusie Agenda. 

E. Het zorg dragen voor toegankelijke sanitaire voorzieningen in de nabijheid van alle 
winkelcentra en andere drukbezochte locaties. De Toiletalliantie, een initiatief van de 
Maag Lever Darm Stichting, pleit ervoor dat er in stadscentra en in verblijfsgebieden als 
parken om de 500 meter een toilet moet zijn. Eerder dit jaar lanceerden zij ook een 
toiletnorm voor natuur- en recreatiegebieden: om de 25 km een toilet langs fietspaden en 
om de 5 km langs wandelpaden. 

Reactie: Aandacht voor sanitaire voorzieningen wordt overgenomen door dit onderwerp 
te positioneren in de LIA. De LIA wordt hierop meteen aangepast in het onderdeel 'Thuis, 
Wonen en de Buurt' in de activiteitenbeschrijving. 

8. Er zijn vele activiteiten genoemd in de LIA, zoals deze op dit moment plaatsvinden. Zijn 
er ook cijfers van hoe hier gebruik van wordt gemaakt? En of dit door meer bekendheid 
vergroot kan worden? 

Reactie: Het is niet haalbaar van alle bestaande activiteiten die genoemd worden in de 
LIA te specificeren in hoeverre zij worden gebruikt. Op termijn kan bekeken worden wat 
er aan cijfers beschikbaar is via de verantwoordelijk ambtenaar voor het betreffende 
onderdeel. 

9. De inventarisatie van activiteiten lijkt vooral gericht op kinderen/jongeren en personen 
met een fysieke beperking. Voor de andere doelgroepen (leeftijd / culture achtergrond / 
inkomen/ gender / geaardheid) lijken er (veel) minder te zijn, terwijl ook deze personen 
willen meedoen in Capelle. 

Reactie: De Lokale Inclusie Agenda is opgesteld in de geest van het VN-lnclusieverdrag. 
Dit betekent dat personen met een beperking inderdaad de focusgroep van deze LIA zijn. 
Het rapport van de Kinderombudsman heeft recentelijk aandacht gevraagd voor kinderen 
en jongeren met een beperking. Naar de mening van het College zijn in Capelle voor het 
onderwerp 'inkomen' wel degelijk veel (financiële) voorzieningen, zoals het subonderdeel 
Werk en Inkomen in de LIA ook laat zien. Ook leeftijd en LHBTI worden genoemd in de 
LIA. Beide zijn onderwerpen waar al apart beleid voor is opgesteld. 
De LIA hanteert hierbij overigens het uitgangspunt dat activiteiten in Capelle er voor 
iedereen zijn, maar soms aandacht voor bepaalde groepen nodig is: Algemeen waar 
mogelijk, specifiek waar nodig. 

10. Er blijkt nog veel werk te verrichten op het gebied van bewustwording. Niet alleen binnen 
de gemeente en (gemeentelijke) instanties, maar ook bij de inwoners. Zijn er ideeën en 
plannen gemaakt om de bewustwording bij al deze groepen te vergroten? 

Reactie: De eerste stap voor het vergroten van bewustwording rondom inclusie wordt 
gezet in het eigen gemeentehuis. Concrete ideeën en plannen voor interne 
bewustwording zijn de ambassadeursfunctie binnen de organisatie en kennissessies 
Inclusie (in te kopen door HR/CapTalent). De gedachte is dat wanneer ambtenaren weten 
wat het betekent om inclusief te werken, dit een positief effect heeft op de mate van 
inclusie bij voorzieningen in Capelle. Daarnaast willen wij op termijn Capellenaren meer 
betrekken bij het inclusiebeleid. De Kinderombudsman heeft in het kader van inclusie hier 
recentelijk aandacht voor gevraagd. Wij overleggen graag met uw Adviesraad sociaal 
domein hoe wij hier concreet invulling aan kunnen geven. 
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11. Door het stoppen van de Belangengroep Gehandicapten Capelle (BGC) ontstaat er een 
gat. Zo adviseerde deze groep in het verleden onder andere bij de bouw en renovatie van 
openbare gebouwen en de herinrichting van de openbare ruimte. 

Als Adviesraad Sociaal Domein zouden wij dan ook graag zien dat deze zaken elders 
worden belegd en de toegankelijkheid van de publieke locaties geborgd blijft. Er zijn 
namelijk, vanuit het verleden, diverse voorbeelden beschikbaar waarbij deze toetsing niet 
is goed gegaan. Denk hierbij aan de bovenverdieping van de Bibliotheek aan het 
Stadsplein en het sportcomplex Aquapelle. 

Reactie: Wij delen deze zorg. Wij vinden het belangrijk dat deze toetsing van openbare 
gebouwen en bij de herinrichting van de publieke ruimte plaatsvindt. Suggesties vanuit de 
Adviesraad sociaal domein zijn daarbij welkom. 

12. Het koppelen van de Global Goals aan lokale inclusie. Zie hiervoor ook de handreiking 
vanuit de VNG, welke als bijlage is toegevoegd. 

Reactie: Deze aanpak wordt niet overgenomen in het kader van de LIA. Wij zijn van 
mening dat het koppelen van de Global Goals aan lokale inclusie leidt tot een te 
alomvattend uitgangspunt dat slechts weinig is toegespitst voor een Nederlandse 
gemeente. Wij omarmen de doelstellingen van de Global Goals, maar denken niet dat 
deze voor de LIA aanknopingspunten bieden. 

Reactie op scenario's: Wij nemen het advies te kiezen voor het zwaarste scenario niet 
over. Desondanks zijn wij van mening dat de aanpak onder het middelste scenario sterk 
bijdraagt aan het gestelde advies van de Adviesraad. Wij hebben de verwachting in de 
doelen uit de LIA dicht uit te komen bij de visie op inclusie van de Adviesraad sociaal 
domein. Wij sluiten ons graag aan bij de stelling dat personen met een beperking meer 
zijn dan alleen hun beperkingen, en dat hun talenten niet verloren mogen gaan. 

Wij benadrukken dat uw Adviesraad, en specifiek de werkgroep Toegankelijkheid, is 
uitgenodigd te blijven adviseren en suggesties aan te dragen om te werken aan het einddoel 
van de inclusieagenda: Capelle voor iedereen. De ervaringsdeskundigheid in de Adviesraad 
is daarbij van grote waarde. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 
het college van burgemeester en wethouders, 
de secretaris, .,/ de burge 

~71Sr 
AL Duijmaer van Twist 


